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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 
 

 
ZAKLJUČCI I ODLUKE 

18. sjednice Izvršnog odbora HPS-a 
održane 3. listopada 2022. 

 
 

1. Verifikacija zapisnika 17. sjednice IO HPS-a 27. 6. 2022. 
Izvršni odbor jednoglasno verificira predloženi zapisnik 17. sjednice Izvršnog odbora HPS-a od 27. 6. 2022. 

 
2. Verifikacija odluka donesenih elektroničkim glasovanjem u vremenu od 17. do 18. sjednice Izvršnog odbora 

HPS-a 
Dana 30. srpnja Ministarstvo turizma i sporta otvorilo je e-savjetovanje o nacrtu prijedloga Zakona o sportu. Budući 
da navedeni nacrt Zakona sadrži niz odredbi koje bi mogle imati nepovoljan učinak na razvoj planinarstva i 
djelatnosti HPS-a bilo je potrebno u zadanom roku za e-savjetovanje žurno pripremiti i uputiti odgovarajuće 
prijedloge s obrazloženjima za izmjene i dopune teksta Zakona. Članovi IO HPS-a obaviješteni su o tome 3. 8. 2022., 
a dana 19. 8. 2022. provedeno je elektroničko glasovanje o prijedlogu službenog očitovanja HPS-a, uključujući 
konkretne prijedloge za izmjene i dopune u tekstu Zakona. Zapažanja i prijedloge su pripremili dužnosnici HPS-a i 
Komisija za statutarnu, kadrovsku i normativnu djelatnost HPS-a. 
Utvrđuje se da je u vremenu između 17. i 18. sjednice Izvršni odbor sukladno članku 41., stavcima 3. i 4. Statuta 
HPS-a donio glasovanjem putem elektroničke pošte odluku koja se unosi u zapisnik ove sjednice: 
• Izvršni odbor usvaja očitovanje o nacrtu prijedloga Zakona o sportu te prijedloge za izmjene i dopune pojedinih 

odredbi. Zadužuje se glavni tajnik da prijedloge unese u formi komentara na platformu za e-savjetovanje te da 
uputi dopis s očitovanjem i prijedlozima na adresu Ministarstva turizma i sporta i Hrvatskog olimpijskog odbora. 

 

Sveučilišno planinarsko društvo Altius iz Osijeka i Planinarsko društvo Topusko podnijeli su zahtjeve za primanje u 
članstvo HPS-a. Udruge ispunjavaju statutarne uvjete za primanje u članstvo HPS-a te je, dana 20. rujna 2022. 
provedeno elektroničko glasovanje o prijedlogu da se udruge prime u članstvo HPS-a. 
Izvršni odbor je sukladno članku 41., stavcima 3. i 4. Statuta HPS-a donio glasovanjem putem elektroničke pošte 
odluku koja se unosi u zapisnik ove sjednice: 
• Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Planinarsko društvo Topusko i Sveučilišno planinarsko društvo Altius, Osijek 

primaju se u članstvo HPS-a kao punopravne članice. 
 

3. Informacije o realizaciji odluka i zaključaka 17. sjednice IO HPS-a 
Izvršni odbor jednoglasno usvaja izneseno izvješće o realizaciji odluka i zaključaka prethodne sjednice IO HPS-a. 
 

4. Informacije i odluke o obilježavanju 150. obljetnice organiziranog planinarstva u Hrvatskoj 
Na sastanku su svi sudionici obaviješteni o održanom sastanku i zaključcima Organizacijskog odbora za obilježavanje 
150. obljetnice organiziranog planinarstva u Hrvatskoj 2024. i 2025. godine. Pozivaju se pročelnici komisija da 
razmotre i za iduću sjednicu Izvršnog odbora iznesu prijedloge svojih prigodnih aktivnosti povodom 150. obljetnice 
hrvatskog planinarstva. 
Imajući u vidu aktivnosti koje je potrebno već sada poduzeti u pripremi obilježavanja 150. obljetnice planinarstva u 
Hrvatskoj Organizacijski odbor predložio je, a Izvršni odbor usvojio tri odluke: 
• Potvrđuje se kandidatura Hrvatskog planinarskog saveza za domaćina glavne skupštine Europske planinarske 

asocijacije (EUMA) 2024. u Hrvatskoj 
• Za sve aktivnosti organizirane u povodu obljetnice koristit će se prigodni logotip s prikazom Kleka i povijesnog 

znaka HPD-a i natpisom „150 godina organiziranog planinarstva u Hrvatskoj“. 
• Hrvatski planinarski savez obratit će se zamolbom za pokroviteljstvo obilježavanja 150. obljetnice organiziranog 

planinarstva u Hrvatskoj Predsjedniku Republike Hrvatske. 
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5. Informacije iz rada komisija 
Na sjednicu IO HPS-a pozvani su pročelnici svih komisija HPS-a kako bi i neposredno osobno iznijeli sažete 
informacije, rezultate i probleme iz djelokruga svojega rada i predložili moguća rješenja u cilju dodatnog 
unaprjeđenja rada komisija, a ujedno i zato da im svoja zapažanja i pitanja iznesu članovi IO HPS-a. 
Na sastanku su uvodno iznesene opće informacije i upute koje se odnose na rad komisija (članstvo komisija, 
sastanci, zapisnici, planiranje i provođenje aktivnosti, programski zahtjevi, putni nalozi, izvješćivanje Izvršnog 
odbora) te su pozvani pročelnici da za informiranje članstva o radu i postignućima aktivnije koriste časopis Hrvatski 
planinar i web stranice HPS-a. Posebno je naglašena važnost poštivanja i primjene procedura vezanih uz planiranje 
i namjensko korištenje sredstava iz Financijskog plana. Svim komisijama uskoro će biti upućeni obrasci za 
izvješćivanje o radu i postignućima u ovoj godini i za planiranje aktivnosti u idućoj godini. 
Rad svih komisija odvija se prema godišnjem planu rada koji je Izvršni odbor usvojio na 15. sjednici 12. 1. 2022. 
Pročelnici i predstavnici komisija pozvani su redom da sažeto izvijeste o radu, postignućima, izazovima, potrebama 
i planovima za daljnje djelovanje, s naglaskom na prijedloge za poboljšanje rada komisija i suradnje između komisija. 
Glavne aktivnosti i izazovi u njihovom radu istaknuti su u sažetom pregledu: 

• Komisija za planinarske putove na zahtjev udruga daje suglasnosti za nove obilaznice i putove te 
organizira i provodi tečaje za markaciste. Komisija redovno brine o registru planinarskih putova i odgovara 
na upite u vezi planinarskih putova. Redovno se ovjeravaju dnevnici HPO-a i VPP-a. Komisija je u svoj rad 
uključila nove članove i suradnike kojima su povjerene pojedine zadaće za određena područja, no i dalje 
Komisija nije iznijela prijedlog za imenovanje pročelnika i zamjenika pročelnika. Jedan od većih izazova u 
radu Komisije predstavlja brojnost planinarskih putova koja imaju pojedina društva koja nisu u mogućnosti 
više brinuti o tim putovima niti ažurirati podatke. Registar planinarskih putova je javno obavljen i dostupan 
i u njega se redovno unose aktualni podaci, ali poteškoću predstavlja slaba zainteresiranost udruga za 
dostavljanje i ažuriranje podataka o svojim putovima i markacistima. Komisija je zainteresirana za suradnju 
s Komisijom za zaštitu prirode, osobito imajući u vidu Pravilnik o jedinstvenom vizualnom identetu 
zaštićenih područja u kojemu je na državnoj razini uređeno postavljanje i održavanje planinarske 
signalizacije u zaštićenim područjima. Postoji i zainteresiranost za suradnju s Komisijom za alpinizam u 
pogledu održavanja zahtjevnih osiguranih planinarskih putova, a Komisija je zainteresirana i za prikupljanje 
podataka o posjećenosti određenih putova u suradnji s Komisijom za vodiče. Predlaže se Komisiji za 
školovanje da se u opće planinarske škole uključi više informacija o planinarskoj signalizaciji i djelatnosti 
markacista. HGSS je važan partner za kartografiju i Komisija nastoji unaprijediti procedure za razmjenu i 
ažuriranje podataka s HGSS-om. U tijeku je pilot projekt usporedbe, ažuriranja i usklađivanja podataka o 
putovima na Ivanščici. Unutar Komisije iznesen je prijedlog o tome da se udruge obvežu na redovito i 
uredno vođenje podataka i izvješćivanje o aktivnostima svojih markacista i stanju planinarskih putova. 

• Komisija za planinarske objekte redovito ažurira bazu podataka o planinarskim objektima te kontaktira s 
upravljačima objekata o raznim pitanjima, najviše vezano uz realizaciju obnove i održavanja sredstvima iz 
natječaja HPS-a i vezano uz izadu projektne dokumentacije za obnovu planinarskih objekata. Komisija je 
tijekom godine održala nekoliko sastanaka i poduzela terenski obilazak planinarskog skloništa Ograđenica 
radi utvrđivanja njegova stanja i mogućnosti obnove. Među članovima Komisije dogovoreno je da članovi 
Komisije osobno obiđu po jedan objekt u vlasništvu HPS-a te se u razgovoru s upravljačima i domaćinima 
upoznaju podrobnije sa stanjem svakog pojedinog objekta, funkcioniranjem upravljanja i nakon toga 
izvijeste podrobnije Komisiju i predlože aktivnosti u cilju obnove i unaprjeđenja njihova statusa. Analiza je 
u tijeku te će uskoro biti upućena Izvršnom odboru. Komisija aktivno radi na iznalaženju odgovarajućeg 
modela upravljanja i korištenja planinarskog doma Miroslav Hirtz u Jablancu. Sa svojim stručnim kadrom 
Komisija redovito prati i daje stručne preporuke i zapažanja o projektima obnove domova na Zavižanu, 
Risnjaku, Snježniku, Japetiću i drugih objekata. 

• Komisija za vodiče redovno organizira i provodi svoje aktivnosti sukladno godišnjem programu rada. 
Redovno se održavaju tečaji, ispiti, seminari i sastanci. Početkom godine obnovljena je UIAA akreditacija 
za školovanje za stanarde A, B i C, za idućih pet godina. S obzirom na velik broj poslova oko školovanja 
utvrđen je protokol s jasno definiranim rasporedom zadaća oko organizacije i provedbe tečaja i ispita. 
Komisija nastoji potaknuti sve stanice na aktivnije organiziranje vježbi i bolje komuniciranje sa članstvom. 
Aktualni izazovi i zadatci Komisije su unaprjeđivanje tečaja i redovito organiziranje vježbi u stanicama 
vodiča. U svibnju je na snagu stupio novi Pravilnik Komisije za vodiče te se u skladu s time pristupilo 
pripremi i doradama provedbenih akata vezanih uz vodičku djelatnost. U pripremi je statističko istraživanje 
o pitanjima školovanja vodiča te evaluacija rada instruktora i asistenata na tečajevima za vodiče. Inicirana 
je suradnja s komisijama za alpinizam i za školovanje o pitanjima od zajedničkog interesa. U pripremi je 
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Zbor vodiča na Omanovcu. Pročelnica Komisije Karoline Supina Vrabec osobito zahvaljuje Komisiji za 
promidžbu i izdavačku djelatnost i Uredu HPS-a na kvalitetnoj suradnji. 

• Komisija za alpinizam obnovila je djelomično svoju aktivnost nakon imenovanja nove pročelnice Tee 
Čalogović, no Komisija zbog slabe zainteresiranosti članstva u alpinističkim klubovima i odsjecima i dalje 
ne funkcionira kompaktno i nema kapaciteta za organiziranje većih akcija. Komisija redovno registrira i 
verificira ljetne i zimske alpinističke škole. U proteklom razdoblju provedene su tri ljetne alpinističke škole 
te su članovi gostovali na ispitu za alpiniste PZS-a. Proveden je ljetni alpinistički logor u Alpama, sudjelovalo 
se na Međunarodnom logoru penjačica i alpinistica u Sloveniji, a u pripremi je memorijalni susret „Glavno 
da se klajmba“ na Biokovu. Komisija priprema ispite za instruktore alpinizma sa ciljem jačanja 
instruktorskog kadra. Teškoću u radu predstavlja manjak zainteresiranih instruktorskih kadrova. U planu 
su obnova regionalnog kupa u lednom penjanju (Slovenija, Hrvatska, Srbija) i sudjelovanje u natjecanjima 
Europskog kupa. 

• Komisija za speleologiju održava redovno svoje aktivnosti u Hrvatskoj i inozemstvu. Rad Komisije je uzorno 
organiziran i sve aktivnosti provode se bez zastoja i teškoća. Tijekom ljeta provedena su brojna istaživanja 
i ekspedicije, najviše na Velebitu. O svojem radu i rezultatima Komisija redovito izvješćuje u časopisu 
Hrvatski planinar te putem drugih informativnih kanala. U radu Komisije sudjeluje 20 udruga članica te 
više od 400 speleologa. Aktivnosti se provode na temelju godišnjih dopuštenja Ministarstva gospodarstva 
i održivog razvoja za obavljanje aktivnosti. Redovito se provode ispiti za speleologe i instruktore 
speleologije te razni seminari i edukacije za članove. Središnja aktivnost je projekt istraživanja hrvatskog 
krša. Članovi Komisije sudjelovali su s predavanjima i plakatom na svjetskom speleološkom kongresu u 
Francuskoj. Skup hrvatskih speleologa ove godine bit će održan u Samoboru. 

• Komisija za zaštitu prirode održava redovite sastanke, u rad je uključila četvoro novih čuvara planinske 
prirode. Komisija priprema idući tečaj za čuvare planinske prirode koji će se realizirati u dva vikenda u 
listopadu, uz podršku JU Park prirode Žumberak – Samoborsko gorje u Posjetiteljskom centru u Sošicama. 
Tečaj za čuvare planinske prirode nominiran je za nagradu UIAA za zaštitu planinske prirode. Članovi 
Komisije su zastupajući interese HPS-a sudjelovali u izradi planova upravljanja u zaštićenim planinskim 
područjima. Članovi Komisije u svojim društvima proveli su nekoliko akcija čišćenja putova te javno 
promovirali Deklaraciju o zaštiti i očuvanju hrvatskih planina. U okviru Komisije provodio se i pregled stanja 
staza, objekata i okoliša nakon masovnih manifestacija na Velebitu. Izrađen je priručnik za čuvare 
planinske prirode. Radi se na uspostavi registra čuvara prirode te na pripremi tribine o klimatskim 
promjenama s naglaskom na planinsku klimu. Postoji dobra suradnja s drugim komisijama, pogotovo sa 
Komisijom za speleologiju. Komisija je zainteresirana za jaču suradnju s Komisijom za školovanje na 
unaprjeđenju educiranja članstva o zaštiti prirode te sa Komisijom za vodiče sa ciljem da se čuvari 
planinske prirode više uključe u planiranje i izvedbu izleta te da neposredno prenose članstvu informacije 
o specifičnosti prirode u područjima koja se posjećuju. Komisija smatra da je potrebno s razine HPS-a 
reagirati na najavu otvaranja kamenoloma na području Tulovih greda i pokazati djelovanje kroz akcije u 
cilju zaštite prirode. Također, Komisija predlaže da se zatraži informacija o statusu javne ustanove za 
upravljanje Parkom prirode Dinara, koja je trebala biti uspostavljena u roku od šest mjeseci od proglašenja 
Parka, a još uvijek ne djeluje. 

• Promidžba i izdavaštvo. Na webu HPS-a u redovito se objavljuju vijesti, najave i izvještaji o planiranim i 
održanim akcijama prema Kalendaru akcija HPS-a. Povećan je znatno broj objava u svim rubrikama na 
webu HPS-a i kontinuirano raste posjećenost web stranica HPS-a. Objave HPS-a na društvenim mrežama 
prati više tisuća korisnika. Objavljivanje pohoda na webu je kvalitetno i ima sve više i više obavijesti iz rada 
udruga članica HPS-a. Komisija apelira na pročelnike i članove komisija da pišu i šalju članke i vijesti za 
Hrvatski planinar i za web HPS-a. Komisija radi na pripremi vodiča po Premužićevoj stazi, a radovito se 
obavlja dotisak starijih izdanja priručnika, vodiča i dnevnika HPS-a. Komisija je najviše angažirana na 
poboljšanjima funkcionalnosti web stranica HPS-a. Program za evidenciju članova funkcionira te ga sve 
više udruga koristi za svoje potrebe. Na sličan način moguće je organizirati vođenje podataka o vodičima i 
nositeljima drugih naziva u HPS-u. 

• Komisija za priznanja redovno razmatra i rješava zaprimljene zahtjeve za dodjelom priznanja, uz provjeru 
ispunjavanja uvjeta propisanih Pravilnikom o dodjeli priznanja HPS-a. Komisija redovito vodi bazu 
podataka o osobama kojima su dodijeljena priznanja HPS-a. Tijekom proteklog razdoblja pristupilo se 
digitalizaciji rada te se podaci pohranjuju i u klasičnom i u digitalnom obliku.  Predlaže se nalaženje 
odgovarajućeg tehničkog rješenja za pohranu i čuvanje podataka na računalima HPS-a. Komisija često 
zaprima zahtjeve za dodjelu priznanja sa životopisima koji nisu pripremljeni u skladu s Pravilnikom o dodjeli 
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priznanja HPS-a te će se u obrazac dodati pojašnjenje i uputa kako na odgovarajući način pripremiti 
prijedlog za dodjelu priznanja HPS-a. 

• Komisija za povijest planinarstva. Pročelnik Borislav Aleraj izvijestio je o aktivnostima u proteklom 
razdoblju. Komisija se bavi prikupljanjem, obradom i pohranom povijesne građe o planinarstvu i alpinizmu. 
Sudjelovalo se u postavu izložbe u NP Paklenica te u obnovi potresima oštećenih nadgrobnih spomenika 
preminulih planinara. Predlaže da se sva planinarska društva koja su izdala monografije o svojemu radu 
pozovu da te publikacije dostave radi pohrane u knjižnici i arhivu HPS-a. Suradnik Komisije Krunoslav Milas 
dovršava obradu građe pohranjene u arhivu u sjedištu HPS-a. 

• Komisija za statutarnu kadrovsku i normativnu djelatnost redovno ispunjava svoje tekuće zadaće vezano 
uz pravilnike, ugovore i druga pravna pitanja iz rada HPS-a. Više članova Komisije je aktivno sudjelovalo u 
pripremi zapažanja i prijedloga na nacrt Zakona o sportu. 
 

Na sjednici zbog osobne spriječenosti nisu sudjelovali predstavnici komisija za planinarsko skijanje i školovanje. 
Sažete informacije o radu tih komisija dostupne su ovdje: 
• Komisija za planinarsko skijanje organizira škole planinarskog skijanja. Interes za organizirano planinarsko 

skijanje među članstvom je skroman. 
• Komisija za školovanje provjerava planove malih, općih i viših planinarskih škola te registrira i verificira 

škole u skladu s Pravilnikom o školovanju u HPS-u i programima odgovarajućih vrsta škola. 
Organiziratorima se nakon verifikacije kroz posebno izrađenu aplikaciju u Uredu HPS-a izdaju poimenično 
ispisana uvjerenja i diplome. Svi zahtjevi se rješavaju u rokovima koji nisu duži od tjedan dana, no 
poteškoću predstavljaju očekivanja nekih udruga da diplome preuzmu i podijele u još kraćem vremenu 
nakon upućivanja podataka o polaznicima. Administrativne zadaće oko školovanja izvršavaju se uspješno, 
no postoji i dalje naglašena potreba da se proširi članstvo Komisije i unaprijedi stručni rad s voditeljima i 
izvoditeljima škola (organiziranje seminara, evaluacija i dorade programa i prezentacija i slično). U pripremi 
je seminar za voditelje općih planinarskih škola. 

 
Prisutni pročelnici komisija iskazali su zadovoljstvo suradnjom s Izvršnim odborom te spremnost i zainteresiranost 
za snažniju komunikaciju o aktivnostima, postignućima, poteškoćama i potrebama komisija. 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak i predsjednik IO HPS-a Darko Grundler pohvalili su sav angažman i postignute 
rezultate te pozvali sve pročelnike da čim kvalitetnije planiraju i provode aktivnosti i o tome redovito izvješćuju 
tijela i članstvo HPS-a. 

 
6. Imenovanje pročelnika Komisije za statutarnu, kadrovsku i normativnu djelatnost 

Na zamolbu pročelnika Komisije za statutarnu, kadrovsku i normativnu djelatnost Gorana Škugora da ga zamijeni 
na dužnosti pročelnika, svoju spremnost za angažman u tom svojstvu i za organizaciju aktivnosti u Komisiji iskazala 
je odvjetnica Jelena Plišo, članica HPD Kapela iz Zagreba. 
Izvršni odbor razrješuje Gorana Škugora dužnosti pročelnika Komisije za statutarnu, kadrovsku i normativnu 
djelatnost, a za pročelnicu Komisije imenovao Jelenu Plišo. 
 

7. Odluka o cijenama članskih markica i cijeni pretplate na Hrvatski planinar za 2023. godinu 
Prema Statutu HPS-a, Izvršni odbor odlučuje o cijeni članskih markica HPS-a i cijeni pretplate na Hrvatski planinar.  
Imajući u vidu Program rada i Financijski plan koje je usvojila Skupština, kao i financijske pokazatelje o prihodima i 
rashodima u ovoj godini, u ovom trenutku nije potrebno povišavati cijene članskog materijala, kao ni cijene 
pretplate na Hrvatski planinar. 
Prihodi za časopis ostvaruju se od pretplate i oglašavanja, a rashodi obuhvaćaju grafičku pripremu, tisak i poštarinu. 
Zbog povišenja cijena papira došlo je do povećanja cijena tiskarskih usluga na tržištu no te razlike pokrivene su 
povećanim prihodima od oglašavanja, pa su prihodi i rashodi Hrvatskog planinara i dalje uravnoteženi. Glavni 
problem i dalje predstavljaju poteškoće s naplatom pretplate, najviše od udruga članica HPS-a.  
Budući da zbog uvođenja eura sve cijene trebaju biti iskazane dvojno – u eurima i kunama –  a sa ciljem da 
planinarske udruge kod zaokruživanja iznosa u eurima ne podižu cijene članarine, predlaže se da se cijene svih vrsta 
članskih markica i pretplate na Hrvatski planinar zaokruže na niži iznos desetine eura, i to: 
- članska markica za mladež (zelena): 2,60 eura = 19,59 kuna 
- članska markica za seniore (plava): 4,60 eura = 34,66 kuna  
- članska markica za umirovljenike (crvena): 2,60 eura = 19,59 kuna 
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- godišnja pretplata na časopis Hrvatski planinar: 19,90 eura = 149,94 kuna, a za inozemstvo 35,00 eura = 263,71 
kuna 

Porast broja članstva omogućava da se ugovore i viši iznosi odštete za slučajeve invaliditeta i smrti za članove HPS-
a, i to: 
- za slučaj smrti: 3000,00 EUR (dosad je bilo 20.000 kn odnosno 2654,45 eura) 
- za slučaj invaliditeta: 6000,00 EUR (dosad je bilo 40.000 kn odnosno 5308,91 eura) 
To bi bilo povišenje iznosa odštete i troškova police osiguranja od 13%. 
Na taj način omogućilo bi se bolje članske pogodnosti uz manje cijene članskih markica i ujedno pružilo primjer 
planinarskim udrugama da se kod prelaska na euro također suzdrže od podizanja cijena članarine, a svojem članstvu 
ponude veće pogodnosti. 
Utvrđuje se da cijena članske iskaznice ostaje 6,00 kn = 0,80 eura. 
Izvršni odbor donio je odluku:  
Cijene za sve vrste članskih markica u 2023. godini snižavaju se u odnosu na cijene u 2022. godini i iznose: 
- članska markica za mladež (zelena): 2,60 eura = 19,59 kuna 
- članska markica za seniore (plava): 4,60 eura = 34,66 kuna  
- članska markica za umirovljenike (crvena): 2,60 eura = 19,59 kuna 
Cijena pretplate za časopis Hrvatski planinar u 2023. godini iznosi 19,90 EUR = 149,94 kuna, a za inozemstvo 35,00 
eura = 263,71 kuna. 
Iznosi odštete za slučajeve invaliditeta i smrti kod iduće obnove zajedničke članske police osiguranja za članove 
HPS-a podići će se na 3000,00 EUR za slučaj smrti, a 6000,00 EUR za slučaj invaliditeta. 
Planinarske udruge bit će pozvane da se kod prelaska na euro suzdrže od podizanja cijena članarine, a članstvu 
također ponude veće pogodnosti. 

 
8. Odluka o upravljanju planinarskim domom Miroslav Hirtz u Jablancu 

Na prošloj sjednici Izvršnog odbora 27. 6. 2022. IO HPS-a je donio odluku o raspisivanju javnog poziva za iskaz 
zainteresiranosti za upravljanje planinarskim domom Miroslav Hirtz u Jablancu s definiranim uvjetima HPS-a za 
održivo, zakonito i transparentno poslovanje. Poziv je bio otvoren od 1. 7. 2022. do 20. 8. 2022. 
Na poziv su pristigle dvije ponude, i to ponuda Damira Pavičića i ponuda Miroslava Kapčića.  
Od Komisije za planinarske objekte zatraženo je da razmotri ponude i okolnosti te da u skladu s time predloži daljnje 
odluke Izvršnom odboru. Komisija za planinarske objekte održala je sjednicu te utvrdila da su slijedom zaprimljenog 
dopisa kojim Društvo jednostrano odbija ugovor s HPS-om nastupile okolnosti za prestanak upravljanja HPD-a MIV. 
Dogovoreno je da se provede primopredaja upravljanja objektom i snimak stanja, a da se zainteresirane ponuđače 
prije konačne odluke o novom upravljaču upozna s objektivno potrebnim ulaganjima. 
Izvršni odbor prihvaća zaključke Komisije za planinarske objekte u vezi planinarskog doma u Jablancu. Raskidom 
Ugovora o preuzimanju na upravljanje planinarskog doma na Jablancu sklopljenog 1980. godine između PSH (danas 
HPS) i PD LTA Varaždin (danas HPD MIV) provest će se primopredaja i snimak stanja a sa zainteresiranim 
ponuđačima obaviti analiza objektivno potrebnih ulaganja u objekt. Nakon toga s najboljim ponuđačem koji je 
spreman osigurati i realizirati potrebna ulaganja i upravljati objektom na održiv, zakonit i transparentan način 
sklopit će se Ugovor o upravljanju i zakupu objekta prema uvjetima iz javnog poziva za iskaz zainteresiranosti za 
upravljanje planinarskim domom Miroslav Hirtz u Jablancu te zaprimljenom ponudom i planom upravljanja. 

 
9. Odluka o video nadzoru i obradi podataka prikupljenih video nadzorom u Domu HPS-a 

Sukladno odluci donesenoj na 17. sjednici Izvršnog odbora u Domu HPS-a uveden je sustav video nadzora.  
Izvršni odbor usvojio je Odluku o video nadzoru i obradi podataka prikupljenih video nadzorom u Domu HPS-a. 
Osobama ovlaštenim za pristup snimljenim podacima i odgovornima za provođenje video nadzora u skladu s 
uvjetima iz te Odluke imenuju se predsjednik Darko Berljak, predsjednik Izvršnog odbora Darko Grundler i glavni 
tajnik Alan Čaplar. 
 

10. Odluka o pripremi i izdavanju planinarskog vodiča po Premužićevoj stazi 
Komisija za promidžbu i izdavačku djelatnost inicirala je izdavanje i pristupila pripremi planinarskog vodiča po 
Premužićevoj stazi. Vodič će osim opisa puta i objekata na njemu i u blizini sadržavati i povijesni prikaz izgradnje 
Premužićeve staze, biografske podatke o Krajaču i Premužiću te opis značaja Premužućeve staze kao spomenika 
kulture. U pripremi vodiča surađuje se s Nacionalnim parkom Sjeverni Velebit i Parka prirode Velebit. Autor Alan 
Čaplar tekst, fotografije i grafičku pripremu ustupa dobrovoljno i volonterski i ne potražuje autorski honorar. 
Prijedlog je da se vodič objavi 2023. godine u povodu 90. obljetnice završetka izgradnje Premužićeve staze. 
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Na prijedlog Komisije za promidžbu i izdavačku djelatnost Izvršni odbor odobrava pripremu i izdavanje planinarskog 
vodiča po Premužićevoj stazi.  
 

11. Odluka o isključenju Planinarskog kluba Get Your Guide Croatia, Zagreb 
Temeljem odluke skupštine Planinarskog kluba Get Your Guide Croatia dana 10. 7. 2022. klub je brisan iz Registra 
udruga RH. U slučaju brisanja članice iz registra nadležnog tijela državne uprave, sukladno članku 25., stavku 1. 
Statuta HPS-a, članstvo udruge u HPS-u prestaje odlukom o isključenju, donesenom od strane Izvršnog odbora 
Saveza. Sukladno navedenonom, Izvršni odbor donio je odluku da se temeljem članka 25. Statuta HPS-a Planinarski 
klub Get Your Guide Croatia, Zagreb isključuje iz članstva HPS-a zbog brisanja udruge iz Registra udruga RH. 
 

12. Predstavljanje HPS-a na održanim i idućim skupovima 
U vremenu od prethodnog sastanka IO HPS-a predstavnici HPS-a predstavljali su Savez na sljedećim skupovima: 
• 19.8. - 21. 8. 2022. – Dani planinara Herceg-Bosne, planinarski dom Granaš kod Brčkog – Jadranka Čoklica 
• 24. 8. 2022. – Predstavljanje Plana upravljanja Parka prirode Velebit u Gospiću – Alan Čaplar 
• 3. 9. 2022. – IFSC World Climbing Cup Koper, na poziv Planinske zveze Slovenije – Darko Berljak 
• 9. - 11. 9. 2022. – Dani planinara Dalmacije u Omišu – Bruno Turina 
• 11. 9. 2022. – Dani slavonskih planinara na Petrovom vrhu kod Daruvara – Mario Ripli 
• 18. 9. 2022. – Obilježavanje 100. obljetnice Knafelčeve markacije u Novom Mestu, na poziv Planinske zveze 

Slovenije – Darko Berljak 
• 25. 9. 2022. – Svečana akademija povodom 130. obljetnice planinarstva u Bosni i Hercegovini, na poziv PSFBiH, 

u Sarajevu, BiH – upućena je pisana čestitka 
• 1. 10. 2022. – Skupština Europske pješačke asocijacije (ERA) u Helsingoru, Danska – u dogovoru s dužnosnicima 

ERA-e za predstavljanje HPS-a u radu skupštine ERA-e delegiran je Dragan Bulatović predsjednik Planinarskog 
saveza Crne Gore 

• 2. 10. 2022. – Svečanost povodom dovršenja obnove doma Umbertto Girometta na Mosoru, HPD Mosor, Split 
– Vladimir Novak i Alan Čaplar 

  Zaprimljen je poziv za: 
• 27. - 29. 10. 2022. Skupština UIAA u Banffu, Kanada – Izvršni odbor donosi odluku da HPS na Skupštini UIAA 

predstavlja predsjednik Darko Berljak. Troškovi predstavljanja bit će pokriveni iz sredstava za redovne 
programe HOO-a. Prema obavijesti iz UIAA, u protokolu Glavne skupštine predviđena je dodjela posebnog 
priznanja Darku Berljaku za 30 godina predstavljanja nacionalnog planinarskog saveza u radu te krovne 
međunarodne planinarske i penjačke asocijacije. 

 
13. Razno 

• Nabavka kombi vozila. Tijekom ljeta dogodio se niz kvarova na kombi vozilu HPS-a VW Caravelle, a za neke od 
planiranih akcija vozilo se nije moglo koristiti. Izvršni odbor odobrava da se pristupi nabavci novijeg vozila za 
zamjenu kombi vozila za potrebe HPS-a. Kada se pronađe odgovarajuće vozilo dostupno za kupnju članovi 
Izvršnog odbora odlučit će o konkretnom prijedlogu. Nakon nabavke novijeg vozila staro kombi vozilo VW 
Caravelle bit će ponuđeno na prodaju. 

• Informacija o pripremi Poziva za sufinanciranje planinarske infrastrukture. Na inicijativu HPS-a Ministarstvo 
turizma i sporta priprema model za sufinanciranje uređivanja postojeće planinarske infrastrukture. U cilju 
prikupljanja informacija za izradu Poziva Sektor za posebne oblike turizma i analitiku, inovacije i održivi razvoj 
Ministarstva turizma i sporta izradio je anketni upitnik za planinarske udruge, koji je s adrese HPS-a 23. 
kolovoza proslijeđen članicama HPS-a. HPS je predstavnicima Ministarstva u ranijim kontaktima već dao sve 
tražene podatke o planinarskoj infrastrukturi u registrima HPS-a te ih upoznao s donesenim Operativnim 
planom upravljanja planinarskom infrastrukturom u HPS-u, potrebama i modelima brige o putovima i 
objektima. Sufinanciranje uređenja planinarske infrastrukture predviđeno je kroz višegodišnji model potpore 
iz sredstava Ministarstva turizma i sporta, za što je Ministarstvo pribavilo suglasnost Ureda za udruge Vlade 
RH. U vezi s time zatražen je sastanak u Ministarstvu turizma i sporta, a ujedno je dogovoren terenski obilazak 
jednog planinarskog puta na području Fužina s djelatnicima Ministarstva. 

• Erasmus+ projekt „MountaIN Descend Ascend“ koji su početkom 2022. godine za sufinanciranje iz sredstava 
Europske unije zajednički prijavili planinarski savezi i udruge iz pet zemalja, s Planinskom zvezom Slovenije kao 
vodećim partnerom. Među partnerima je dogovoreno da se nezavisno od toga pojačaju suradnja i zajedničke 
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aktivnosti vezane uz planinarski rad s osobama s invaliditetom te da se za iduće EU natječaje pripremi cjelovitiji 
i razrađeniji projektni prijedlog. 

• Zahtjev Dena Erora. Den Eror obratio se HPS-u zamolbom za potporom njegovim putovanjima na Antarktik i 
na Indoneziju, kojima želi upotpuniti svoj projekt „Sedam vrhova“. Budući da takva aktivnost nije u okvirima 
odobrenog Financijskog plana, a zahtjev nije zaprimljen od neke udruge članice HPS-a, Izvršni odbor utvrđuje 
da ne postoji osnova po kojoj bi se iz sredstava HPS-a mogla poduprijeti osobna aktivnost pojedinca izvan 
udruga članica HPS-a. 

• Zahtjev za postupanje Suda časti. Od pošiljatelja potpisanih imenom „aktivisti mreže udruga za zaštitu prirode 
i ptica Republike Hrvatske“ zaprimljen je 20. 9. 2022. pisani zahtjev za postupanje Suda časti prema HPD 
Zagreb-Matica zbog četiri izleta koje je organiziralo to društvo. Budući da je Pravilnikom Suda časti definirano 
tko može podnijeti zahtjev za pokretanje postupka pred Sudom časti, a zahtjev nije podnesen u skladu sa 
člankom 6. toga Pravilnika, utvrđuje se da ne postoji osnova za postupanje Suda časti HPS-a po tom dopisu. 

• Ulaz u speleološke objekte na planinarskim izletima. Planinarskim društvima skrenut će se pozornost da ne 
poduzimaju izlete u pristupačne a zaštićene špilje koje nisu uređene za turističko posjećivanje, te da se suzdrže 
od objavljivanja fotografija na kojima se vidi nedopušteni ulazak u takve zaštićene speleološke objekte. 

• Predlaganje godišnjih nagrada HPS-a. Članovi Izvršnog odbora HPS-a pozivaju da redovito prate rad udruga i 
pojedinaca te da za iduću sjednicu temeljem svojih saznanja pripreme prijedloge za sve kategorije u kojima 
smatraju da nekoga treba posebno istaknuti, uz kratko obrazloženje iz kojeg je vidljiv konkretan doprinos ili 
rezultat u 2022. godini. Godišnje nagrade dodjeljuju se u kategorijama najbolja planinarska udruga, najbolji 
društveni rad u planinarskoj udruzi, najbolje organizirana akcija, najbolji dužnosnik HPS-a, najveći pojedinačni 
uspjeh, najbolji rad s mladima, najveći doprinos planinarskoj publicistici, najbolja web stranica, najbolji 
planinarski objekt, najbolji upravljač planinarskog objekta, najbolji domaćin planinarskog objekta, najveći 
doprinos markacističkoj djelatnosti i najbolji vanjski suradnik. 

 
 

Glavni tajnik HPS-a         Predsjednik IO HPS-a 
     Alan Čaplar     prof. dr. sc. Darko Grundler 


